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Political debate over the reform of public health services - a possible solution
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Zusammenfassung

Die Diskussion der Reform des Gesundheitswesens ist im Streit um Bürgerversicherung oder Gesundheits-prämie auf der Finanzierungsseite der Problematik ideologisch festgefahren  ohne dass Aussicht besteht, dass das Kernproblem - die Ausgabendynamik im Gesundheits-system – deutlicher in den Vordergrund der Überlegungen rückt. Der Beitrag zeigt eine Lösungsmöglichkeit für die soziale Ausgleichsproblematik bei Kopfprämien-modellen, die sowohl Ansatzpunkte für Einsparmöglichkeiten bietet als auch die Verteilungsproblematik dorthin verweist, wo sie transparenter lösbar ist – in die Steuerdiskussion.  Die Ausgabenseite der künftigen Krankenversicherung bestreiten nach dem Vorschlag künftig Versicherungen und Staatshaushalt.

Abstract
Following ideologically motivated disagreement over the “Bürgerversicherung” or Gesundheitsprämie”, political debate over the reform of public health services has, effectively, become bogged down over the question of finances. There seems to be little hope of solving these problems without giving clear priority to the crucial issue of the dynamics of expenditures in the public health sector. This article proposes a possible solution to the problems surrounding the adjustments concerning “Kopfprämienmodelle”. It offers new suggestions for savings as well as relating questions of distribution to a discussion of taxes, thereby using a more transparent approach. According to these suggestions, future health-insurance costs will be shared by insurers and state finances/budgets.
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